
Zápis z výjezdního zasedání  kolegia děkana Přírodovědecké fakulty UJEP 
v Krásné Lípě ve dnech 22. a 23. 5. 2008. 

  
Přítomni:  doc. Novák, doc. Pavlík, dr. Balej, dr. Žižková, dr. Moravec, prof. Nezbeda, 
                 doc. Hajer, doc. Eisenmann, doc. Jeřábek, ing. Lauterbach, dr. Sýkorová     
                  Dvorníková. 
 
22. 5. 2008 – Čtvrtek: 
1. Nové podmínky financování VaV. 

a)   Děkan a proděkan Pavlík předal informace ze semináře 24. 4. 2008 v Praze o 
připravované reformě systému výzkumu, vývoje a inovací v ČR.  

• Vystoupení RNDr. Marka Blažky (sekretář Rady pro výzkum a vývoj): 
- reforma systému výzkumu de facto supluje neexistující politiku VaV 
- OP VaVpI mají v podstatě dvouleté zpoždění 
- zohlednit reformu v případě rozpočtu financí na VaV na rok 2009 a zohlednit 
částečně výsledky v letech 2010 a 2011  

- novela zákona č. 130 /2002 Sb. bude v podstatě nový zákon 
- v současné době jsou peníze na VaV distribuovány přes 22 rozpočtových 

kapitol, což je neúnosně moc,  
- Výzkumné záměry budou prodlouženy až na 7 let 
- nevyhlašovat nová kola veřejných soutěží u většiny programů 
- Specifický výzkum bude mít nová pravidla 
- doposud velmi nízké přínosy výzkumu pro ekonomiku a společnost ČR 
- selhává systém využití nových zdrojů z EU (3 programy budou zahájeny, ale 4 

se ještě nestihly) 
- pokračuje roztříštěnost českého VaV, podpora průměrnosti na úkor excelence a 

faktická absence priorit vedou k zaostávání  
- 7 miliard Kč (1/3 rozpočtu na VaV) na aplikovaný výzkum někam mizí bez 

výsledků  
- principem reformy bude zjednodušit strukturu systému i za cenu určité 

nespravedlnosti 
- podpora excelence a kvalitního výzkumu 
- podpora vzájemné spolupráce s podniky 
- u účelové podpory stávající projekty budou ukončeny u stávajících 

poskytovatelů 
- základní výzkum GA ČR,  
- aplikovaný výzkum od 2011 TA ČR (2010 vypsání prvních výzev) 
- institucionální podpora, do 2011 přes současné poskytovatele, od 2012 podle 

hodnocení (podle mezinárodních kritérií) 
- zavádění systému institucionální podpory – od roku 2012 podle výsledků za 

posledních 5 let a podle systému mezinárodně uznávaného hodnocení 
- od roku 2008 se neprovádí hodnocení podle efektivnosti příjemců 
- do hodnocení budou zahrnuty všechny výsledky výzkumných organizací bez 

ohledu na to, z jakého zdroje byly podporovány 
- novelami zákona č. 111/1998 Sb. a č. 341/2005 Sb. bude umožněno veřejným 

VŠ, VVI a dalším výzkumným organizacím zakládat konsorcia dle rámce 
společenství 

- nepřímá daňová podpora VaV 
- změna specifického výzkumu na vysokých školách – podpora výzkumu 

v doktorských studijních programech  
- získávání výzkumných pracovníků ze třetích zení (mimo EU). 

•  Vystoupení Jana Marka z MŠMT na téma změny v podpoře mezinárodní        
     spolupráce ve výzkumu a vývoji: 



- zákon č. 171/2007 Sb. na základě závazku ČR umožňuje použít od roku 2008 
veřejné prostředky na podporu mezinárodních programů VaV 

- žádost lze podat ve formě e-projektu 
- nepřetržitý příjem žádostí 
- podmínkou je kontrakt uzavřený s mezinárodním poskytovatelem (podíl ČR 

musí být zřejmý z kontraktu). 
b) Informace k Bílé knize terciárního vzdělávání.  

   Děkan v materiálu, který byl rozdán všem přítomným, upozornil na některé důležité 
skutečnosti a návrhy, které by mohly mít vliv na budoucí činnost a rozvoj fakulty. 
Hlavním bodem je snaha o zavedení 3 základních typů VŠ: výzkumné -  vzdělávací 
-  profesně orientované. Každá VŠ bude mít možnost provozovat paralelně všechny 
uvedené typy institucí.  
V OP VaVpI budou přednostně finančně podporována konsorcia využívající 
výsledků VaV i pro vzdělávání studentů a výzkumných pracovníků. Koncentrovat 
intervence v první i druhé prioritě, zejména na vytvoření velkých a odborně i 
aplikačně silných center. 

   c) Příprava fakulty na nové podmínky financování 
   Přítomní se shodli na tom, že snahou PřF je aspirovat na výzkumný typ fakulty. To 

pro naši fakultu znamená zvýšit vědeckou činnost na všech katedrách, posílit a 
rozšířit doktorská studia a využít práce doktorandů a diplomantů k vyústění 
do článků v impaktovaných časopisech.  

2. Public relations PřF. 
Dr. Dvorníková předložila kolegiu hodnocení „Dne vědy na PřF“. Proběhla diskuse o 
náplni „Dne vědy“ a „Dne otevřených dveří“ a směrování těchto akcí na konkrétní 
cílové skupiny. Z diskuse vyplynul návrh na pozdější načasování „Dne vědy“ (po 
skončení výuky v LS) a prodloužení hodin akce do pozdního odpoledne.  

3. Operační program VaVpI. 
PřF je zaangažována ve dvou hlavních projektech: 
- V prioritě 2 – Regionální výzkumné centrum.  
            Partnery PřF v tomto projektu by měly být Spolchemie, VÚANCH, ČHMÚ,          
            ÚCHP AVČR. Centrum by se mělo financovat z velké části z výsledků        
            výzkumu, z menší části z projektů a ze státních prostředků. 
- V prioritě 4 –  Projekt budovy PřF.  
            Projektový tým bude složený ze zástupců kateder. 

4. Informace z kolegia rektorky a z porad s prorektory. 
        a)  Děkan informoval z jednání kolegia rektorky dne 6. 5. 2008.   

-    Prorektorka Chvátalová informovala, že reakreditace programů, které mají být 
v podzimním termínu, provede pracovní skupina AK v rámci hodnocení UJEP,   
není potřeba připravovat žádost v obvyklém provedení. 

            -    OP VAVpI – vedení UJEP rozhodlo, že se budou připravovat projekty také na 
budovu PřF a budovu FVTM. Garantem projektu budovy PřF je doc. Novák. 

        b)  Proděkan Balej informoval z porady prorektora pro rozvoj a informatizaci.              
      -    Realizované projekty ESF - k  30. 6. bude ukončena velká skupina projektů z OP 

RLZ – celkem 15 projektů na UJEP (8x PF, 4x PřF, 2x FF, 1x ÚZS) – v průběhu 
července bude třeba vyhotovit závěrečné zprávy a vyúčtování těchto projektů. 
Zbývají tedy poslední týdny k případné interní kontrole a uzavření projektů. Dle 
neoficiálních informací měla ještě proběhnout kontrola z MŠMT na 5 projektů 
(PF, PřF) z opatření 3.1, zatím není oficiálně potvrzeno. 

       -   Příprava projektů OP VK - v průběhu měsíce května by mělo MŠMT vyhlásit 1. 
výzvu pro oblast podpory 2.2 Vysokoškolské vzdělávání – stěžejní pro UJEP. 
Standardní doba trvání výzvy činí 6 až 8 týdnů, ovšem některé zdroje z MŠMT 
tvrdí, že uzávěrka výzvy by měla být až v září tak, aby VŠ měly dostatek času na 



přípravu projektů. MSMT uspořádá seminář k 1. výzvě – oficiálně dosud 
nepotvrzený termín 26. 5., OPR připravuje ve spolupráci s panem Alešem Vlkem 
seminář k 1. výzvě 2.2 OP VK – předpokládaný termín 27. 5. – bude upřesněno. 
Do globálních grantů ÚK pro oblasti podpory 1.1, 1.2 a 1.3 by měla být vyhlášena 
2. výzva v červenci 2008 (s nižším minimální částkou na jeden projekt). 

             -   Přehled projektů do OP VaVpI a vedoucí pracovních skupin. 
Celkem se jedná o 6 projektů (4+2):1. Univerzitní vědecká knihovna – Ing. 
Cyhelský, 2. Univerzitní výzkumné a vzdělávací laboratorní centrum – doc. 
Loučka, 3. Regionální výzkumné centrum (zaměření na přírodní vědy) – doc. 
Novák, 4. partnerský projekt s VŠE – Výzkumné centrum regionálního rozvoje 
(VYCERRO). Další připravované projekty se týkají výstavby vzdělávací 
infrastruktury prioritně pro technické a přírodovědné obory na UJEP (FVTM – 
doc. Holešovský a PřF – doc. Novák).  

        c)  Proděkanka Žižková informovala z porady prorektorky pro studium. 
-     Vyhlášení druhého kola přijímacího řízení - informace na webu. 
-     Schválené termíny imatrikulací. 
-     Závěrečné práce studentů se budou předávat do obou databází - do registru  

vysokoškolských prací a do registru pro odhalování plagiátů. 
-     Ing. Hájková informovala o otevření Dotazníku hodnoceni výuky -  dotazník B 

otevřen do  konce května. 
-     Reakreditace budou na podzim probíhat na UJEP. 
-     PF UJEP nově akreditovala obor Pedagogicko-psychologická způsobilost. Vhodné 

pro  studenty ostatních fakult např. jako studium souběžné. 
- Zveřejňování neobhájených závěrečných prací - připomínky ke Směrnici 

rektorky z ledna 2008. 
d) Proděkan Pavlík informoval z porady prorektora pro vědu. 

- Za UJEP bylo podáno celkem 12 projektů do GA ČR, z toho bylo 6 projektů za 
PřF. 

- Účastníci porady byli upozorněni, že v termínu do 31.5.2008 je nutno odevzdat 
rukopisy publikací do Acta Universitatis. 

- Byla diskutována vhodnost jarního termínu Dnů vědy a umění UJEP. 
- Byla podána informace o závěrech Grantové komise pro podporu studentů 

v doktorských studijních programech. 
- V souvislosti s přípravou projektů do OP VaVpI prorektor upozornil, že je ze 

strany složek třeba delegovat zástupce a písemně vyjádřit svůj zájem o aktivní 
zapojení do přípravy a realizace projektů, pokud má součást zájem se zapojit. 

- UJEP požádá MŠMT o zapsání do seznamu výzkumných organizací, které mohou 
zjednodušeným řízením, přijímat pracovníky ze třetích zemí na dobu delší než 3 
měsíce. 

e) Proděkan Pavlík informoval z porady prorektorky pro zahraniční a vnější vztahy. 
- V mobilitách ak. pracovníků zbývá ještě cca 40 nevyužitých výukových týdnů, 

které lze na smluvních univerzitách realizovat do 30. 9. 2008. 
- Byly vyhlášeny Rozvojové programy MŠMT na rok 2009. Na základě interních 

termínů stanovených prorektorem pro rozvoj a informatizaci budou podány 
informace k projektu na mobilitu studentů v roce 2009. 

- Paní prorektorka informovala o inovaci univerzitních webových stránek; požádala 
o kontakty na spolupracující absolventy jednotlivých součástí (dle předané 
struktury: katedra, předmět spolupráce, partner, kontakt) za účelem založení této 
informace na web;  požádala o kontakty na největší zaměstnavatele absolventů 
jednotlivých součástí 

 
 
 



23. 5. 2008 - Pátek: 
5. Hodnocení PřF pracovní skupinou AK. 

- AK bude chtít hodnotící zprávu, ve které bude fakulta hodnotit svou činnost 
v oblastech: vzdělávací činnost (struktura studijních programů, členění na obory, 
změny v personálním obsazení, změny v profilu absolventa a zdůvodnění změn, 
účelnost struktury studijních programů, případné překrývání studijních oborů, 
uskutečňování studijních programů na dislokovaných pracovištích), tvůrčí činnost 
(souvislost se studijními programy, spolupráce s jinými organizacemi, spolupráce 
s praxí, publikační činnost akademických pracovníků, účasti na konferencích, 
zapojení studentů), akademičtí pracovníci (personální zajištění studijních oborů a 
dislokovaných pracovišť, systém hodnocení, uplatnění odborníků z praxe), 
studenti a absolventi (mobilita, uplatnění absolventů), vnitřní hodnocení fakulty 

6. Spolupráce kateder ve VaV. 
    -    Vedoucí kateder informovali o spolupráci s ostatními katedrami PřF a UJEP. 

7. Spolupráce kateder při přípravě nových studijních oborů. 
- Vedoucí kateder informovali o připravovaných studijních oborech na svých 

katedrách. 

8. Mezinárodní studijní programy. 
- V zájmu přilákat na fakultu větší množství studentů a to i zahraničních vyvstává 

nutnost realizovat studijní programy ve spolupráci s dalšími univerzitami v ČR ale 
i v zahraničí a realizovat kurzy v anglickém jazyce.  

9. Budoucnost fakulty z hlediska e-learningu. 
- Prof. Nezbeda zdůraznil význam e-learningu a vidí v něm možný budoucí směr   

fakulty. 
- Dr. Moravec navrhuje dát v podobě videozáznamu některé přednášky na fakultní    
      webové stránky. Tento záměr by mohl být realizován z prostředků ESF. 

10.  Různé: 
           -     Do 6. 6. 2008 zaslat na děkanát rozpis dovolených a služeb na katedrách v době    
                  prázdnin. 

- Děkan informoval o návštěvě ministra Lišky na UJEP a o financování Kampusu. 
- Informace o snaze katedry matematiky a blahopřání k akreditaci rigorózního 
řízení. 

- Děkan informoval o kompenzacích katedrálního rozpočtu pro KI za velký rozsah 
mimofakultní výuky. 

- Doc. Hajer se dotazoval na závaznost harmonogramu PřF, harmonogram je nutno 
respektovat. 

 
 
 
 
                                                                                Doc. RNDr. Stanislav Novák,CSc. 
                                                                              Děkan přírodovědecké fakulty UJEP               
 
 
 
 
Zapsala: Y. Jůzová 


